
Lausunto       29.3.2024 

Kuntalaispalaute / Uuden liikuntahallin välineistö, Khall 05.02.2024 §46 

Sivistyspalvelut 

Sivistyspalveluilta on pyydetty lausuntoa liittyen kuntalaispalautteessa esille tuotuihin asioihin. 

Seuratoiminta on tärkeässä roolissa kuntalaisten hyvinvoinnin edistämisessä ja uuden liikuntahallin 

mahdollisimman tehokas käyttö on kaikkien etu. 

Saaren koulun rehtori ja hyvinvointikoordinaattori, liikunnanohjaaja ovat antaneet omat vastauksensa: 

- pituushyppypaikka on rajattu jo liikuntahallin suunnitteluvaiheessa pois, koska lattiapinnan 

alapuolelle ei saanut rakentaa mitään 

- juoksusuoraa ei ole voitu toteuttaa korkeiden kustannusten vuoksi 

- heittopressun osalta on urakoitsija todennut, että jos heittopressuun heitetään keihästä tai kiekkoa, 

tulee lattia suojat erikseen pehmusteilla laajalta alueelta 

o reklamaatio liian kireästä ja väärässä kohdassa olevasta heittopressusta on mennyt teknisen 

toimen kautta urakoitsijalle 

- urheiluseuroilta on kysytty tarpeita liikuntahallin kalustamisen yhteydessä ja urheiluseuroille on 

varattu kaappitilaa salista 

- koulun käyttöön ei tarvita lisää patjoja, korkeushyppy toteutetaan koulun osalta ulkona 

urheilukentällä 

- varastotiloista on puutetta ja niiden käytettävyydessä on haasteita 

o liikuntahallin lattian suojamatot vievät paljon varastotilaa 

o näytelmävarastossa on esityslava, suojamatot ja varusteita. Koulun puolen varastot ovat 

tällä hetkellä täynnä 

o varastojen kapea muoto ei tue niiden käyttöä, koska takaosaan on sijoitettava  myös 

viikoittaisessa käytössä olevia varusteita 

Ratkaisuehdotus: 

Saaren koulun rehtori, liikunnanohjaaja ja liikuntahallin kiinteistönhoitaja keskustelevat seurojen edustajien 

kanssa ja pyrkivät yhdessä löytämään ratkaisun nykyisten varastojen käyttöön ja mahdollisesti osan 

tavaroista siirtämiseen kunnan muihin varastotiloihin, 15.5.2024 mennessä. Sivistysjohtaja ja tekninen 

johtaja osallistuvat tarvittaessa. 

Heittopressun käyttöön ja sijoituspaikkaan ja muihin liikuntasalin välineisiin (kiipeilyseinä, rekkitangot) 

tekninen osasto antaa oman ratkaisuehdotuksen keskusteltuaan suunnittelijan ja urakoitsijan kanssa. 

Uusien patjojen ja muiden urheiluvälineiden hankitaan, varaudutaan yhteistyössä urheiluseurojen kanssa 

käytyjen neuvottelujen jälkeen vuoden 2025 talousarviovalmistelussa. Mahdollisen uuden varastotilan 

osalta tekninen osasto antaa lausunnon ja kustannusarvion. 

 

Elina Vehkala 

sivistysjohtaja 

 

  



Teknisten palvelut 

Liikuntahallin suunnittelua on ollut ohjaamassa kunnanhallituksen nimeämä ohjausryhmä. Hankkeen 

varsinainen toteuttaminen perustui suunnitteluprosessin aikana laadittuihin suunnitelmiin. Suorituspaikat ja 

ratkaisut valikoituvat käytettävissä olevan tilan, kustannusten ja käyttötarpeen mukaan. Kiinteitä rakenteita 

lukuun ottamatta liikuntavälineiden hankinta toteutettiin rakentamisesta erillään. 

Heittopressu 

- heittopressun tarve on suunnittelun ohjausryhmätyön aikana tunnistettu ja sen sijoituspaikaksi 
osoitettu lämpiön puoleinen päätyseinä 

- huomiot pressun puutteista ovat aivan oikeita ja ongelma on tunnistettu 
- urakoitsijaa on reklamoitu asiasta se tullaan katselmoimaan lähiaikoina ja päätetään jatkotoimista 
- pressun paikan vaihtaminen edellyttäisi rakenteellisia ja osin taloteknisiäkin muutoksia ja siihen ryh-

tymiseen on suhtauduttava varauksella 
Pallotteluseinä 

- pallotteluseinän sijainti on sovittu ohjausryhmässä lämpiön puoleiselle seinälle ja käyttönä sille on 
määritelty koulun tarpeet sekä kevyt lentopallon pompottelu, kuntopalloista ei ole ollut keskustelua 

- levytyksen korkeus on siellä nostettu riittävän korkealle ja pintamateriaalina on akustoiva reikälevy 
(akustiikka on ollut merkittävässä roolissa hallin suunnittelussa) 

- levymateriaalia ei ole tarkoitettukaan kuntopallon heittelyyn eikä hirsiseiniinkään ole syytä raskailla 
palloilla heittää 

Varastot: 

- olemassa olevilla varastoilla tulisi pärjätä järkeistämällä ja ohjeistamalla niiden käyttöä  
- juhlakäyttöä varten hankitut suojamatot vaunuineen vievät kohtuuttoman ison alan varastojen lat-

tiapintaa, mutta niiden hankinta ja varastotarve ei ollut tiedossa hallia suunniteltaessa 
- toisaalta niitä voidaan käyttää myös liikuntavälineiden alla ”hyllynä”, mikäli niiden käyttö ei ole jat-

kuvaa 
- mattojen varastointi kärryissään on järkevää, jotta matot saadaan levitettyä kohteeseen ilman väli-

nosteluja ja myös kerättyä pois ilman ylimääräisiä nosteluja, jotka  
- laajennusosan rakentaminen hallin ulkopuolelle vaatisi muutoksia myös piha- ja/tai lähiliikuntapai-

kan suuntaan ja hallin ympäri kiertävä pelastustie jouduttaisiin siirtämään kauemmas 
- tutkitaan, voisiko hallin tuolivarastoa käyttää mattokärryjen varastona ja minne tuolit sijoitettaisiin 
- tuolivarastoksi on koulun suunnittelun yhteydessä esitetty Rappusten alla olevaa tilaa, joka tällä het-

kellä lienee oppilaitten käytössä 
Telinevoimistelutilan rekkitangot 

- rekkitankojen sijoituksen suhteen on suunnitteluvaiheessa jäänyt tarkistamatta IV- ja ARK suunnitel-
mien yhteensopivuus 

- IV-päätelaite estää sisemmän tangon käytön ja sen siirtäminen kokonaan muualle on kustannuste-
hokkaasti hankalaa 

- tästä on keskusteltu suunnittelijan kanssa ja pyydetty arvioita rekkitangon sijoittamiselle uuteen 
paikkaan 

- uloimman tangon holkeissa on asennusvirhe, joka aiheuttaa tangon siirtelyssä ongelmia (takuuasia) 
 

Kiipeilyseinä 
- nyt käytössä oleva seinä on urakoitsijan ja toimittajan mukaan ns. vaakaboulderointiseinä, otteita 

voi muuttaa ja siirrellä niitä eri kohtiin 
- seinä on asennettu suunnitelmien ja seinäkaavion mukaisesti, mutta kääntäminen ei ole poissuljet-

tua, mutta vaatii osin rimaseinän purkua ja laajemmat turvamarginaalit putoamiskorkeuden vuoksi 
 
 
Aimo Korpi, tekninen johtaja 


